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Ad 1.   Manilla Ghafuri, flygtning fra Afghanistan vil orientere om sin kamp for afghanske kvinder.
            Aflyst, da Manilla Ghafuri ikke kom.

Ad 2.   Jonas hjemrejse? Finn Parbst.
Finn var forindret i at komme, men havde skrevet til Henrik Mottlau, der fremlagde Finns oplæg. 
En undergruppe til Syriensgruppen prøver at hjælpe RTC med at få styr på hjemtagningen af Jonas, 
så han ikke skal vedblive adskilt fra sin mor – imod højesteretsdommens hensigt. Man vil skrive til 
udenrigsministeren som ansvarlig for den fysiske hjemtagelse og til Red Barnet for at høre, hvorfor 
de tilsyneladende ikke er gået ind i sagen. 
Finn havde vedhæftet Eva Smiths indlæg i Politiken og en udskrift af dommen.
Diskussion om hvordan BfA kan støtte sagen. Læserbreve er blevet afvist. Bente Rich vil bede Eva 
Smith om at skrive et indlæg til BfAs hjemmeside. Da Jonas tilsyneladende er kommet til Århus, er 
det Århus Kommune, der har ansvaret for ham. Ulla Sandbæk vil kontakte bispen i Århus Henrik 
Wigh-Poulsen. Hvis kontakten ikke lykkes vil Jørn Nerup kontakte Københavns Stifts biskop Peter 
Skov-Jacobsen. Vi efterspørger en reaktion fra Amnesty Internationals danske afdeling, der har 
tilkendegivet, at de trækker sig ud af flygtningearbejdet i Danmark. Ulla Sandbæk vil kontakte Paula 
Larrain, der er blevet ansat der som rådgiver. 

Ad 3.   Gadedemonstrationer ved rundetårn. Leif Bork Hansen og Kirsten Gaard.
Oplægsholderne kunne ikke være til stede. Ulla Sandbæk fremførte at demonstrationsdagen for 
fremtiden bliver flyttet fra onsdag til torsdag. Tidspunkt et er stadig kl. 15 – 16. De kommende 
demonstrationsdage bliver d. 21. november, d. 19. december og den 16. januar. Jørgen Kirkegaard, 
der opbevarer demonstrationsudstyret og sidste gang stod alene med det, har bedt om, at der bliver 
givet et varsel om demonstrationen. Henrik vil kontakte Kirsten Gaard for at finde ud af, hvordan det 
bedst gøres. 
              Efterfølgende: henrik vil nævnte det i den nærmeste BfA-Nyt

Ad 4.  Referat fra skovtur for Udrejsecenter Avnstrup. Ved Pia Q.
Der har været en vellykket skovtur i Avnstrup med en naturvejleder. 30 personer deltog herfra Ete 
Forchhammer og Pia. Det sædvanlige møde på Avnstrup er flyttet til lørdag d. 30. november. Besøget 
til Zoologisk Have bliver d. 24. november kl.14. Røde Kors har stillet to busser til rådighed. Man 
behøver ikke gå med ind, man kan blot være ved indgangen og vise kort, når de skal ind. Veluxfonden 
ha givet 15.000 kr. Hvis man ikke selv kan deltage, kan der sendes penge til BfA’s konto: reg.7780 
1930866 mærket Zoo.

Ad 5.   Nyt om de 12 kvinder fra Kjærshovedgaard, der skal til Avnstrup. Mette Roerup.
Mette kunne ikke være til stede. Pia refererede. Der er endelig kommet en løsning på problemet, med 
at de ikke må lave mad selv. De vil få udleveret mad til en uge, som de selv må varme. Kvinderne 
skulle ankomme til Avnstrup d. 4. december. Gerd Gottlieb orienterer om, at STORmødet har bevilget 
rejsekort på 500 kr. pr. person som velkomstgave.

Ad 6 .   Orientering om Amnesti Danmarks politik på flygtningeområdet ved Gerd.
BfA har sammen med andre ngo´er skrevet til Amnesti Danmark: ”Angående Amnestys nye strategi 
for organisationens arbejde, hvor flygtningeområdet udgår.” Gerd er en af kontaktpersonerne for 
initiativet. Dansk Flygtningehjælp var ikke blandt underskriverne (se sidste stormødes referat pkt. 
13). Der kom svar fra AI Danske sektions generalsekretær Vibe Klarup, som forklarer, at beslutningen 
skyldes, at der ikke er udsigt til ændringer i den dansk udlændingepolitik, og at AI Danmark har for få 
resurser tii selv at kunne skabe politisk forandring. De vil derfor  prioritere arbejdet med at ændre 
EU's flygtningepolitik og bakke de danske flygtningeorganisationerne op. På mødet var  der 



forundring over, at AI   Danske sektion ikke var gået ind i sagen om Jonas. Der kom forslag om, at vi 
enkeltvis kunne skrive til Vibe Klarup. Pia foreslog, at vi henvendte os til Dignity; forslag om at man 
først kontakter Tue Magnussen og hører, om han har forslag til kontakter. Ulla forslog at man kunne 
tage sagen op på FN-forbundets konference på Christiansborg d. 24. oktober.

Ad 7.   Nyt fra arbejdsgrupperne.
            Henrik: Folkemødegruppen holder efter stormødet planlægningsmøde om vores deltagelse i 
            Ungdommens Folkemøde i Valbyparken d. 3. - 4. september til næste år. 
            Stor tilslutning fra salen om at vi skulle deltage igen. Der holdes orienteringsmøde om 
            Folkemødet d. 4. 12. kl. 14 - 16 i Ungdommens Demokratihus, Slagtehusgade 10, 
            København V, . 
  
Ad 8.    Skal der være sene stormøder?
             Aftalen har været at møderne skulle afholdes kl. 11 – 14 i den mørke tid, og kl. 16.30 – 
             19.30 i den lyse tid. Da der ikke kom flere deltagere ved mødet i september, besluttedes det
             at fastholde det oprindelige mødetidspunkt kl. 11 – 14. 

Ad 9.    Økonomi v. Henrik Mottlau.
             Regnskabet blev delt ud og kommenteret. -Der mangler penge. Hvordan skaffer vi dem?
             Veluxfondens penge går til Avnstrup. Tipsmidlerne kræver, at man er en forening; måske 
             kan støtteforeningen gå som forening.

Ad 10.  Forslag til at udvide støtteforeningen til at alle kan være medlem og betale kontingent. Ulla 
             Sandbæk. 
             Hvis forslaget vedtages,vil det give mulighed for at få del i udlodningsmidlerne.
             Udlodningsmidlerne skal søges via forskellige ministerier. Ulla vil undersøge, hvad der 
             skal  til for at få støtte.

Ad 11.  Evt. 
-  Ulla Liberg havde deltaget i NGO-foreningen Brobyggernes møde i Moltkes Palæ i København, 
hvor Bent Melchior-prisen Dråben blev uddelt til Sara Smed af generalsekretær Özlem Cekic. 
Foreningen søger bl.a. studentermedhjælpere til projektet Fordomsbryderne. Man kan blive medlem 
af Brobyggerne – Center for Dialogkaffe for 100 kr. årligt.
-  Bente Rich : Danmark har afvist at tage imod sårede fra Gaza-striben, selv om WHO har opfordret 
alle EU's lande til at evakuere og tage kritisk syge patienter – især børn - i behandling. 
Lægeorganisationer, f.eks. Læger uden Grænser, Den danske Lægeforening og politiske partier har 
opfordret til at tage imod patienter fra Gaza. Begrundelsen fra sundhedsministeren er, at PET 
vurderer, at medicinsk evakuering af patienter fra Gaza vil kunne udgøre en sikkerhedsrisiko for 
Damark. 
-  Vi skal holde øje med afdelingen ”Særcenter Øst” på Sjælsmark Udrejsecenter. Afdelingens 
beboere skulle ifølge Røde Kors være så psykiske medtagede, at de ikke kan tåle at modtage besøg. 
Bente vil skrive til Asylchef Anne la Cour for at få en nærmere forklaring.
-  Der var forslag om at støtte op om borgerforslaget ”Danmark skal stoppe al direkte og indirekte 
våbenhandel med Israel – inklusiv F-35 samarbejdet”.
-  Hans Dydensborg fortalte om mødet d. 23. oktober i Asylforum, hvor Vicedirektør Henrik 
Thomassen gav et overblik over antallet af asylansøgninger fra de lande, der er kommet flest 
asylansøgere fra: Syrien, Tyrkiet, Eritrea,  Afghanistan og Iran siden 2020, deres anerkendelses- 
procent og de verserende asylsager.
-  Knud Vilby: Der er uenighed mellem Udenrigsministeriet og Udlændingestyrelsen mht om 
NGO-udvekslingsrejser skal stoppes. Kun få søger asyl.
-  Gerd: Koordinationsgruppen sender løbende høringssvar på lovforslag vedr. flygtningepolitik. Ete 
er skarp pennefører.
-  Orientering fra Asylnetværket: Dansk Flygtningehjælp er gået ind i sagen om18-månedersreglen 
om afskaffelse af opholdstilladelse til udsendelseshindrede.


